

Skolebestyrelsesmøde - referat

23. marts 2025

Møde dato

3. april 2025

Mødested

Personalerummet

Mødetidspunkt

Kl. 17:00 - 19:30

Møde nr.**Mødeleder**

Trine Højfeldt

Afbud til

Trine Højfeldt

Deltagere**Forældrerepræsentanter:**

Mette Dinesen Schack, Marie Bjergager, Julie Vad Scheuer-Straarup, Sofie Gosmand Kudsk, Kristina Brødsgaard Jørgensen, Betina Kofoed

Elevrepræsentanter: Matthias Brügger

Personalerepræsentanter: Vivi Mærsk og Finn Kirkegaard

Ledelse: Irene Hastrup og Trine Højfeldt

Afbud: Elinga Stanuleviciute (Elevrepræsentant)

01.01 **Velkomst og godkendelse af dagsorden** 17:00-17:05
Godkendt

01.02 **Elevrådets punkt** 17:05-17:20

Åbning af det kolde vand på skoletorvet

Elevrådet ønsker at få åbnet for det kolde vand/koldt vandshanen på Skoletorvet, så der kan hentes vand i pauserne. Matthias fortæller, at vaskene i klasserne ofte er fyldt med affald, dåser mm., hvilket gør, at det ikke er attraktivt at tappe vand af disse haner. Hvordan løses adfærdsudfordringerne i forbindelse med at hente vand på Skoletorvet?

Matthias tager en drøftelse i elevrådet i forhold til at rådet skal have tilsyn med Skoletorvet.

Elevrådet skal også tage en runde i alle udskolingsklasserne, så de er orienteret om, at koldt vandshanen på Skoletorvet åbnes.

Kan der reguleres på vandhanerne, så det kun bliver muligt at tappe koldt vand -> Kenneth skal spørges.

Udeordning for udskolingen

Efter påske er der udeordning for udskolingen. Kan dette ændres, så eleverne selv kan vælge mellem ude og inde (fra påske til efterårsferien skal eleverne være ude i 10-pausen og har frit valg i 12-pausen)? Det bør gøres mere attraktivt at være ude i udskolingsens udeområde. Der er fortsat

stemning for reglen fastholdes, men vi vil gerne kigge på, om der kan gøres noget forhold til udearealerne.

01.03 **Drøftelse af udkast til principper**

17:20-18:15

"Vikardækning"

Sofie og Mette har lavet et udkast til et princip for vikardækning. Der udspandt sig en bred drøftelse af, hvorledes vikartimer håndteres. Enighed om, at vikartimer ofte er udfordrende lektioner, da vikarerne ofte kan have svært ved at gennemføre den undervisning, som den vante lærer har planlagt.

Vikarmapperne i klasserne fastholdes, og der følges op på, om de indeholder relevant indhold. Det drøftes, om muligheden for en lærer kan have tilsyn med naboklassen og om eleverne kan få tidligere fri.

Sofie og Mette arbejder videre med udkastet og fremlægger igen for skolebestyrelsen.

"Mad, drikke og bevægelse"

Princippet er omdøbt til "Kost og bevægelse". Princippet skal dække såvel skole som SFO. Bevægelse skal forstås i en bred sammenhæng.

Særligt punktet omkring idræt og bad blev drøftet. Der er forskellige holdninger dertil og herunder, om man skal gå i bad efter idræt, hvis man efterfølgende skal fortsætte til en fritidsaktivitet/idræt. Skolebestyrelsen vil gerne opfordre til, at man går i bad efter idræt.

Der kan være en udfordring i regler omkring mad/kage – Hvem skal kontrollere/påtale, at der er kage med i madkassen? Enighed om, at det er forældrenes ansvar, at børnene har god, sund mad med i skole.

Når der udarbejdes et princip, hvori der indgår retningslinjer for mad, kan det opleves udfordrende, at udskolingselever kan gå i Brugsen for at købe frokost, der ofte ender med at blive chips mm. I den forbindelse nævnes det, om det er ok, at eleverne kører på scooter, når de tager i Brugsen i pausen. Bør der også strammes op her?

Hvad med fødselsdagsfejring – skal der laves en guideline i forhold til, hvor meget og hvad der kan medbringes til fødselsdagsfejring.

Christina og Finn arbejder videre med udkastet og fremlægger igen for skolebestyrelsen.

"Kompetencedækning og skemalægning"

Det gældende princip fastholdes. Titlen ændres til Princip for skemalægning og kompetencedækning.

01.04 **Spisning**

18:15-18:45

01.05 **Drøftelse ved timefordelingsplan + klassens tid**

18:45-19:15

Skolebestyrelsen havde en diskussionsrunde og der fremkom en del forslag til, hvad de ledige positioner kan anvendes til. Der er forholdsvis store fællesmængder mellem det som personalegruppen foreslår, og det som skolebestyrelsen byder ind med.

01.06 **Indkomne henvendelser fra forælder**

19:15-19:25

Henvendelse fra forælder med et ønske om ugentlige opfølgende beskeder fra teamet
Drøftelse i skolebestyrelsen om hvor serviceniveauet skal lægges. Umiddelbart oplever SB, at der allerede nu er et højt niveau i forhold til information. Skolebestyrelsen beslutter, at den nuv. ramme fastholdes men det bør tilstræbes, at informationsniveauet højnes i særlige situationer. Der bør være opmærksomhed på, hvad vi benytter medarbejdernes forberedelsestid til.

01.07 **Evt.**

19:25-19:30

Forældrerådets rolle.

Indledende drøftelse. Skal forældrerådets rolle beskrives tydeligere. Tages op på et kommende møde.